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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DE DISTRICTE 1 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 37/2015 
Caràcter: ordinari 
Data: 13 d’abril de 2015 
Horari: de 19.15 a 20.45 h 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
Bill Charles Phillips, vocal de l’AV Covadonga 
Maria Teresa Coret Español, vocal de l’AV de Nostra Llar 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer 
Manuel Sanz Pérez, vocal de l’AV de la Rambla-Centre 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler García, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Lluís Saila González, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Natividad Perallón Solans, vocal dels centres d’atenció primària 
Ramón Chulilla Corral, representant del PP (5%) 
Tona Sallent Custodio, representant d’ES (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat  
 
Altres assistents: 
 
Elena Garcia Gabarró, administrativa del Districte 1 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Germán Palacín Fornons, vocal de CiU 
Francesc Blanes Barrafont, vocal de les entitats de gent gran 
Josep Ibars Guillén, vocal de les entitats juvenils 
Esther Camacho Bogas, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%) 
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Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Teresa Esteban Peris, vocal del PSC 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Eduard Gutés i Martín, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Pere Farrés Berenguer, representant d’ERC (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015. 
3. Comunicacions. 
4. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 

El president del Consell, Jordi Font exposa les dues esmenes que ha fet el Sr. Juan 
Antonio Paleo a l’acta anterior del 9 de març de 2015. Seguidament pregunta si tothom 
hi està d’acord abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, 
s’aprova l’acta. 
 
Seguidament passa al següent punt de l’ordre del dia. 
 
 

2.  Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015 
 
 Pren la paraula el president del Consell Jordi Font, que presenta mitjançant un power 

point un balanç del Consell del Districte en que es detallen els punts següents:  
 

• Presidents 
• Composició dels Consells 
• Gràfica representants per entitats veïnals, altres entitats i representació política 
• Nombre de Consells convocats i assistència mitjana per Consell 
• Temes tractats als Consells ordinaris i extraordinaris 
• Punts a destacar durant el període 2011-2015 
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3.  Comunicacions 
 

Pren la paraula el president del Consell Jordi Font i ens fa saber les diferents mocions 
presentades pels partits politics en el darrer ple municipal que va tenir lloc el passat 7 
d’abril: 
 

• Proposició del grup municipal d'Esquerra Unida i Alternativa per fomentar l'ús del 
transport públic. Comenta que aquesta moció proposava modificacions en les 
tarifes de transport públic de Sabadell i que s’hi van sumar tots els partits 
polítics. Expressa que hi havia una sèrie de bonificacions que s’havien anul·lat,  
com ara, bonificacions per a la gent gran o pels acompanyants de persones amb 
discapacitat. Ens fa saber que aquesta proposta s’havia deixat sobre la taula en 
el darrer ple, ja que tant el PSC com CiU van voler fer algunes aportacions i en 
aquest últim ple es va aprovar. 

 
• Proposició dels grups municipals d'Entesa per Sabadell i EUiA a favor de 

reprovar la gestió econòmica de Manuel Bustos al capdavant del a Federació de 
Municipis de Catalunya i d'exigir mesures de transparència. 

 
• Proposició del grup municipal d'Iniciativa per Catalunya Verds a favor de la 

refundació i la unitat del municipalisme: per un nou ens inclusiu i integrador.  
 
Respecte aquestes dues mocions, el president del Consell ens fa saber que en principi 
s’havia d’aprovar amb el suport de tots els grups de l’oposició, que sumen 14, en contra 
del PSC, que en són 13, però amb la dimissió del Sr. Paco Bustos en són 12. Es va 
demanar fer una votació secreta, ja que això és possible si per majoria absoluta es 
demana. En el resultat hi va haver tres abstencions del partit socialista, però la moció es 
va aprovar amb els vots en contra de la resta de membres del PSC. 
 

• Proposició dels grups municipals del PSC, CiU, Entesa per Sabadell i EUiA a 
favor de l'adequació prevista de l'espai que ocupava l'antic Vapor Cosidor a la 
Creu Alta.  Explica que era una moció pactada amb l’Associació de Veïns de la 
Creu Alta per la utilització d’un espai que està buit. Es va arribar a un acord per 
fer un espai que el poguessin utilitzar les entitats després de fer-se varis debats 
amb els mateixos veïns, aquesta moció va quedar aprovada.  

 
Recorda que les mocions insten el Govern a valorar el que es proposa, però no són 
ordres i, per tant, si el Govern finalment no fa el que es proposa no es pot reclamar res. 
 

• Proposició dels grups municipals d'EpS, EUiA i ICV sobre el carrer de la 
República. Expressa que aquesta moció tracta de canviar el nom del carrer 
d’Alfons XIII per carrer de la República. Comenta que aquesta moció es va 
aprovar, però van votar-hi en contra CiU i el PP. Ens fa saber que hi va haver 
dos debats, un el de “República” sí o no, i l’altre, el de si es buscava un altre 
emplaçament per a aquest nom. Explica que els que van votar que sí van fer un 
al·legat a la República però, a la vegada, tenien el debat de si calia fer-ho en 
aquell carrer amb les conseqüències que comporten els canvis per a la gent que 
viu allà, com ara, modificar DNI, modificar seus socials amb Estatuts, canviar 
escriptures etc. Explica que tenien un informe de la Comissió del Nomenclàtor –
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l’encarregada de fer els canvis dels noms del carrer–, que proposava posar el 
nom de la República a la pl. del Mercat. Es pensaven que aquesta proposta faria 
tombar la moció, però, finalment, el PSC hi va votar a favor. Per últim, ens fa 
saber que CiU van proposar que es consultés els veïns abans d’aprovar res, 
però els van denegar aquesta opció i, per tant, expressa que el nou equip de 
Govern que surti ja veurem com ho enfoca. 

 
Pren la paraula la Sra. Teresa Coret i expressa que s’hauria de pensar en la despesa 
que provoca fer aquest canvi. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo i comenta que hi hagut molts carrers, sobretot 
del Centre, que han canviat el nom amb l’entrada de la democràcia i no ha passat res. 
Posa l’exemple de comerços que tenien noms de carrers que ara ja s’han canviat, com 
la papereria Maria Cristina.  
 
Pren la paraula el Sr. Marcel·lí Garriga, que recorda quan van canviar el nom del carrer 
de la Indústria, que abans es deia carrer de Calvo Sotelo. Explica que ell va haver de fer 
els canvis, però que tampoc és cap drama. 
 
El president del Consell expressa que és un tema que genera debat i, per tant, ja 
veurem el que passa quan surti el nou Govern. 
  

• Proposició del grup municipal d'Esquerra Unida i Alternativa de rebuig a l'acord 
comercial d'Associació Transatlàntica per al comerç i la inversió entre la Unió 
Europea i els Estats Units. El president del Consell, en Jordi Font comenta que 
aquesta moció es va aprovar. 

 
Seguidament el president ens fa saber que aquest ha estat el penúltim ple i que el mes 
de maig es celebrarà l’últim. Expressa que el 24 de maig hi haurà les eleccions i ens 
informa que durant una setmana després hi haurà el mateix Govern que hi ha ara. Tan 
bon punt s’hagin certificat els resultats electorals i s’hagin constituït les majories que hi 
hagi, es celebrarà un ple de constitució i d’acceptació dels nous càrrecs i dels nous 
grups municipals i seguidament es farà una votació per escollir l’alcalde. 
 
Explica que, en funció d’això, es constituiran unes majories diferents i el partit polític que 
tingui majoria al Districte 1 serà el que presidirà el Districte. Expressa que, després, 
aquest mateix partit haurà de triar regidor i posteriorment es faran les eleccions per 
determinar els vocals que assistiran al Consell del Districte 1. Comenta que tot això es 
veurà a partir del mes de juny. 
 
Pren la paraula la Sra. Joana Soler i ens informa del que es va tractar en el passat 
Consell de l’Esport. Comenta que van explicar com es trobaven les construccions i com 
estaven les temporitzacions d’alguns camps de futbol, com per exemple el de l’Olímpia. 
D’altra banda, ens fa saber que s’han portat a terme diverses reunions per tractar  “el 
llibre blanc de l’esport”, que tractarà de com es fa l’esport a la nostra ciutat. Comenta 
que demà tenen una reunió per acabar de perfilar alguns detalls i que està previst que la 
presentació del llibre sigui el dia 28 de juny, a les 7 de la tarda. 
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4. Torn obert de paraules 
 
Pren la paraula el president del Consell que expressa el seu agraïment per les tasques 
que han fet durant tots els consells tant al secretari i coordinador del Districte 1, en 
Melcior Manau, com a l’auxiliar administrativa, l’Elena Garcia, i també el company que 
va substituir-la durant la seva baixa maternal, l’Albert Teruel.  També agraeix 
l’assistència de tots els vocals durant totes les reunions i el seu tracte cap a ell com a 
president. 
 
Pren la paraula el Sr. Bill Phillips, que expressa que ha trobat molt bé que el president 
del Consell del Districte 1 durant aquesta legislatura no hagi estat del govern municipal i 
pensa que pels pròxims consells també es podria mantenir això, per evitar un possible 
abús del Consell. En resum, el Sr. Bill Phillips felicita el president i espera que per a la 
propera també es pogués comptar amb algú que no formi part del govern municipal. 
 
El president del Consell li respon que possiblement si ets al Govern veus les coses 
d’una altra manera. Tot i així, li expressa que ell ha intentat fer poc el paper d’oposició, 
perquè llavors és molt fàcil anar carregant al Govern que hi hagi. D’altra banda, 
expressa que si el president s’ho proposa, encara que sigui del Govern, pot aconseguir 
fer els consells de manera neutral. Seguidament, comenta que cal veure les majories 
que sortiran, però el que és clar és que els temps de les majories absolutes està 
passant. Insisteix que cal esperar a veure què passa.  
 
Pren la paraula el Sr. Marcel·li Garriga i proposa de canviar els reglaments dels 
Consells del Districte per tal que passessin a ser més operatius i decisius en segons 
quins temes. Explica que només són consultius en alguns temes en què podrien ser de 
més importància i obligar a fer allò que vol la ciutadania. 
 
El president del Consell li respon que aquesta idea ja hi és i que molts partits polítics 
han manifestat que s’hauria de dotar de més  pes els Districtes, però ens fa saber que 
mai seria com a Barcelona, que té una consideració de gran ciutat, igual que l’Hospitalet 
i que la forma de funcionament d’aquests consells és molt diferent de les d’aquí. A 
Barcelona els partits polítics tenen més poder de decisió.  Tot i això, expressa que, si hi 
hagués acord entre tots els partits, es podria canviar el ROM i per exemple, fer una 
donació pressupostaria a cada Districte per tal que aquests diners es fessin servir per 
arreglar allò que el Consell decidís. Explica que CiU van presentar una moció per tal 
que el Districte pogués presentar mocions directament al Ple, però no es va aprovar. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo i exposa que aquesta moció que van 
presentar no es va aprovar perquè tots els consells estan presidits pel mateix partit 
menys aquest. Insisteix que si properament els districtes estan representats d’una altra 
manera, es pot tornar a proposar i segurament tindrà més èxit. 
 
Pren la paraula el Sr. Lluís Saila, que comenta que d’això del pressupost ja se n’havia 
parlat en alguna legislatura anterior. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo i expressa que no van donar directament els 
diners al Districte, sinó que els van deixar triar on volien destinar uns diners concrets de 
la partida pressupostària. 
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En no haver-hi cap més intervenció, el senyor Jordi Font agraeix a tots els presents la seva 
assistència a l’acte i aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta 
acta. 

 
El secretari delegat     Vist i plau 

El president 
 
 


